
ROZMOWA O ÂWI¢TACH
Z CZES¸AWEM MAJEWSKIM

- Panie Czes∏awie, Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia ju˝
za kilka dni. Czy mo˝e opowiedzieç Pan Czytelnikom
„Zdroju Ciechociƒskiego”, jak b´dzie Pan je sp´dza∏?

- Tradycyjnie ju˝ od kilku lat ca∏y okres Êwiàteczny
sp´dzamy poza domem. My, czyli moja  ˝ona, ja i nasz
pies, Mela wyje˝d˝amy do Radziejowic, gdzie w Domu
Pracy Twórczej b´dziemy od 21 grudnia a˝ do 3 stycz-
nia. Pobyt w Radziejowicach sta∏ si´ dla nas ju˝ takà
Êwiàtecznà tradycjà. W tym pi´knym oÊrodku, sk∏ada-
jàcym si´ z Pa∏acu, Dworku Modrzewiowego i Domku
Szwajcarskiego spotykamy si´ corocznie w zaprzyjaê-
nionym towarzystwie aktorów i artystów z Warszawy,
¸odzi, Krakowa. W sumie jest nas tam kilkadziesiàt
osób. Jest to okazja do odpoczynku od pracy, od gwaru
wielkiego miasta, a oprócz tego mamy jeszcze jeden
dodatkowy powód wyjazdu do Radziejowic. Nasz pies,
Mela panicznie boi si´ rakiet, petard i ogni sztucznych,
i okres zabaw sylwestrowych i Êwiàtecznych w Warsza-
wie powodowa∏ u niej straszny stres. W Radziejowicach
jest cicho i kameralnie, odpoczywamy tu wszyscy bar-
dzo dobrze.

- Ale choinka w domu chyba jest ubierana?
- Tak, oczywiÊcie. Co roku przystrajam jà osobiÊcie.

Przecie˝ musimy si´ nià nacieszyç jeszcze przed wyjaz-
dem i po naszym powrocie. Co prawda prezenty od
Miko∏aja czekajà na nas w Radziejowicach, ale bez
choinki w domu Âwiàt sobie nie wyobra˝am.

- W Domu Pracy Twórczej spotykacie si´ w gronie
artystów. Jak wyglàda kolacja wigilijna?

- Zawsze jest to kolacja wspólna, dla wszystkich
przebywajàcych w oÊrodku. Odwiedza nas tak˝e miejs-
cowy ksiàdz i pastor. Dzielimy si´ op∏atkiem, Êpiewa-
my kol´dy.

- To mo˝e Pan odpoczàç od grania?
- Akurat to jest mi tam przypisane.  Mo˝liwoÊci

pianistyczne w tym gronie mia∏em tylko ja, czyli nie
mog∏em zawieÊç kolegów. Natomiast oni przygotowu-
jà spontanicznie cz´Êç artystycznà. Urzàdzamy dla
siebie ma∏y, oko∏o czterdziestominutowy program. Sà
w nim kol´dy, piosenki i pastora∏ki, recytujemy równie˝
poezje. Ostatnio piecz´ nad programem sprawowa∏
sam Prezes ZASP - Olgierd ¸ukaszewicz, który te˝ przy-
je˝d˝a na Âwi´ta do Radziejowic.

Wigilia jest wspólna, natomiast potem staramy si´
ju˝ sp´dzaç Âwi´ta w mniejszych grupkach. Zabawa
sylwestrowa te˝ jest bardziej kameralna i spokojna.

- Spotykamy Pana w Ciechocinku ju˝ kolejny raz.
Od dawna zna Pan nasze miasto?

- Do Ciechocinka przyje˝d˝am od 1995 roku i jes-
tem tu corocznie. Sta∏o si´ to za sprawà Gra˝yny Âwi-
ta∏y, która zaproponowa∏a mi udzia∏ w organizowa-
nym przez nià w Ciechocinku Festiwalu Dzieci Niepe∏-
nosprawnych. Niestety, Jej ju˝ nam zabrak∏o, na szcz´-
Êcie znaleêli si´ ludzie, którzy podj´li prac´ z niepe∏no-
sprawnymi dzieçmi. To dobrze, bo sà to dzieci bardzo
wra˝liwe i wyst´py przed pe∏nà widownià, a taka w

Ciechocinku jest zawsze,  sà dla nich bardzo wa˝ne.
Bardzo lubi´ pracowaç z tymi m∏odymi artystami. Sà
bardzo ch∏onni na wszelkie przekazywane uwagi, skon-
centrowani na tym, aby jak najwi´cej skorzystaç i na-
uczyç si´ nowych rzeczy. Jest to mi∏a praca, a widok
tych dzieci uÊmiechni´tych to wielka nagroda. Same
koncerty i wyst´p przed publicznoÊcià sà bardzo wzru-
szajàce i dla nich i dla mnie.

A Ciechocinek oczywiÊcie znam dobrze, chocia˝ w
trakcie tego pobytu nie mia∏em wolnej chwili, aby
wyjÊç na spacer. Jestem tu ju˝ od tygodnia, a jeszcze
nie uda∏o mi si´ dotrzeç do t´˝ni. Byç mo˝e uda mi
si´ to dzisiaj.

- Ma Pan swoje ulubione miejsca w Ciechocinku?
- Tak, oczywiÊcie, przecie˝ jestem tu corocznie.

Staram si´ du˝o spacerowaç, rozpoznaj´ miejsca i do
tych ulubionych staram si´ dotrzeç jak najcz´Êciej.
Najbardziej lubi´ t´˝nie, urokliwy jest park Zdrojowy
z muszlà koncertowà, okolice fontanny Grzybek. Pod-
czas tego przyjazdu odkry∏em dla siebie kolejne pi´kne
miejsce - jest to Pa∏ac Targon, gdzie mieszkam od ty-
godnia. Widzia∏em go rok wczeÊniej i nawet sobie nie
mog∏em wyobraziç, ˝e mo˝na stworzyç w tak krótkim
czasie tak stylowy, elegancki i pe∏en secesyjnego klimatu
hotel.

- Jutro wraca Pan ju˝ do Warszawy. Do pracy?
- Nie tylko, jestem umówiony z moimi rehabilitan-

tami na kolejne çwiczenia. Przed niespe∏na pó∏ rokiem
dozna∏em skomplikowanego z∏amania barku i do
dzisiaj jeszcze nie doszed∏em do pe∏nej sprawnoÊci.

- To chyba nie powinien pan wyje˝d˝aç z Ciecho-
cinka, tylko wr´cz odwrotnie. Przecie˝ w uzdrowisku
b´dzie Pan mia∏ najlepszà opiek´.

- Zgadza si´, sam ju˝ o tym myÊl´ i moi lekarze te˝
mnie do tego przekonujà. Byç mo˝e ju˝ na poczàtku
roku pojawi´ si´ w Ciechocinku, tym razem ju˝ nie
po to, aby graç, ale w charakterze sanatoryjnego pac-
jenta.

- Dzi´kuj´ za rozmow´, ˝ycz´ Panu powrotu do
zdrowia. Ciechocinek na pewno w tym Panu pomo˝e.
Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt sk∏adam Panu najle-
psze ˝yczenia i czekamy na Paƒskie kolejne granie
w naszym pi´knym uzdrowisku.       J.W.L.
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